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باهویی با پرسپولیس یک ساله امضا کرد

قرارداد با مهاجم ناخواسته!
 نبیل باهویی، مهاجم ســـوئدی که هفته گذشته برای 
پشت ســـر گذاشتن تست های پزشکی و عقد قرارداد با 
پرسپولیس به تهران آمده بود، به دلیل سرماخوردگی 
نتوانست تست های پزشـــکی را انجام بدهد اما پس از 
رفع مشـــکل خود با انجام این تست ها، بالاخره دیروز 
قرارداد خود را با این باشگاه به امضا رساند تا به صورت 
رسمی و یک ساله سرخپوش شود. این بازیکن 32 ساله 
سابق هامبورگ که حضور موفقی در این تیم نداشت، 
در حالی به پرسپولیس پیوست که یحیی گل محمدی 
اعلام کرد که بدون هماهنگی با او، جذب پرسپولیس 
شـــده که این موضوع تعجب بسیاری را در پی داشت. 
باهویی فصل گذشـــته پیراهن القطر در لیگ ستارگان 
قطر را بر تن داشـــت و موفق شد با این تیم جزو شش 
تیم نخســـت جدول لیگ ســـتارگان قطر شود و به این 
شـــکل مجوز بازی در لیگ برتر ایران را به دست آورد و 
حالا باید دید این مهاجم که مورد تأیید سرمربی قرمزها 
نبوده، چه عملکردی در خط حمله پرسپولیس خواهد 
داشت. این باشگاه مدعی است که بعد از جذب نبیل 
باهویی نیز هنوز این تیم به سقف بودجه خود نرسیده 
اما از سوی دیگر سایر باشگاه ها اعتقاد دارند پرسپولیس 

از این سقف عبور کرده است.

پیروزی پورتو با پاس گل زیبای مهدی

طارمی مانند اوزیل، نیمار و زلاتان!
پورتـــو در حالـــی در هفته ششـــم لیگ برتـــر پرتغال در 
ورزشـــگاه خانگی خود به مصاف ژیل ویســـنته رفت و 
در لحظـــه پایانی به برتری 2-1 رســـید که مهدی طارمی 
در ایـــن بازی در ترکیب ثابت پورتو حضور داشـــت و با 
حضور کاملش در میدان، پاس گل اول را نیز به زیبایی 
هر چه تمام تر به ژامه داد. در این دیدار، گل دوم پورتو 
نیز در دقیقه 91 توسط استاکیو به ثبت رسید تا شاگردان 
سرجیو کنسیسائو، 16 امتیازی شوند و به صدر جدول 
صعود کنند. در این میان، ســـایت »گل پوینت« دیروز 
بـــه ارزیابی فنی این بازی پرداخـــت و با وجود پاس گل 
طارمی، به او نمره متوسط 5.2 از 10 را داد تا این مهاجم 
در این بازی جزو ضعیف ترین بازیکنان زمین باشد. با 
این حال، در خصوص پاس گل طارمی، آیتمی مربوط 
به پاس گل های پشـــت پا پخش شد که 15 پاس پشت 
پای تماشایی را در خود جای داده بود که مسعود اوزیل، 
کریســـتیانو رونالدو، گونســـالو گوئدس، نولیتو، کریم 
بنزما)2 بار(، دنیل لارسن، فابیان اورلانا، گانسو، پاتریک 
کلایورت، نیمار، گوتی)2 بار(، زلاتان ابراهیموویچ و تانا 
آن را به ثبت رسانده بودند ولی این روند توسط طارمی 
ادامه پیدا کرد تا او هم در صف این ســـتاره های فوتبال 

قرار بگیرد.

اعتصاب آبی پوشان ادامه پیدا کرد

وضعیت عجیب خارجی های استقلال
بازیکنـــان اســـتقلال که چنـــدی پیش با انتشـــار یک 
اســـتوری از عدم تحقق وعده های مدیران این باشگاه 
انتقاد کرده بودنـــد، پس از دیـــدار تدارکاتی با گل گهر 
در تمرینات شـــرکت نکردند و دیروز نیز این اعتصاب 
را ادامه دادند. این در حالی است که باشگاه استقلال 
دیروز با یکی از اپراتورهای تلفن همراه قرارداد همکاری 
سه ساله ای امضا کرد تا شرایط مالی اش بهبود پیدا کند. 
اما آبی پوشـــان پایتخت در شـــرایطی از وضعیت شان 
ناراضی هســـتند که عدم ثبت قـــرارداد مربی، بازیکن 
و یکی از فیزیوتراپ های اســـتقلال باعث دردسرهایی 
برای کادر فنی آبی پوشـــان شـــده اســـت. بـــه گزارش 
تســـنیم، یوســـو سســـما و آندونی دو مربی اسپانیایی 
بدنســـاز و اصلاح حرکت و توانبخشی که پس از پایان 
هفته چهارم لیگ برتر به کشورشان سفر کرده بودند، 
به دلیل عدم اقدام باشگاه استقلال برای دریافت ویزای 
کار آنها هنوز موفق به بازگشت به ایران نشده اند. گفته 
می شود عدم ثبت قرارداد این دو مربی باعث بروز این 
مشکل شده اســـت و اگر باشگاه استقلال قراردادشان 
را ثبـــت می کـــرد، آنها می توانســـتند از قبـــل ویزای کار 
خود را دریافت کنند. گوســـتاوو بلانکو خرید آرژانتینی 
آبی ها نیز به دلیل بســـته بودن پنجـــره نقل وانتقالات 
باشگاه اســـتقلال، هنوز قراردادش ثبت نشده است. 
ایـــن بازیکن به مســـئولان و کادر فنی اســـتقلال اعلام 
کرده تـــا زمانی که قراردادش را ثبـــت نکنند، به صورت 
انفرادی تمرین می کند و در تمرینات گروهی شـــرکت 
نخواهد کرد. مسئولان اســـتقلال که به بلانکو 100 هزار 
دلار پیش پرداخت داده اند، یـــک واحد آپارتمانی برای 
ایـــن بازیکن در نظـــر گرفتند کـــه مورد تأییـــد مهاجم 
آرژانتینی قرار نگرفت. بلانکو زمانی که قصد بازگشـــت 
به هتل محل اقامتش را داشت، متوجه تسویه حساب 
مدیران استقلال با این هتل شد که این مسأله ناراحتی 
او را در پی داشـــت. حالا عدم حضور مربیان و بازیکن 
خارجی استقلال، دردسرهایی برای کادر فنی این تیم 
و جواد نکونام ایجاد کرده است، آن هم در شرایطی که 
تعطیلی لیـــگ بهترین فرصت برای جبران بدنســـازی 
پیش فصـــل و همچنین هماهنگی بلانکـــو با بازیکنان 

بود که از دست رفت.

گزارش  و خبر

پیروزی شاگردان عنایتی برابر مغولستانپیروزی شاگردان عنایتی برابر مغولستان

صعود امیدها با صدرنشینیصعود امیدها با صدرنشینی

قلب هایی که در هانگژو  می تپد

شهر بدون کربن!
نوزدهمیـــن دوره بازی هـــای  پریســـا غفـــاری/ 
آســـیایی، بـــدون آتش بـــازی کـــه پـــای ثابـــت 
مراســـم افتتاحیـــه در این رقابت هـــا و المپیک 
اســـت، آغـــاز شـــد. چـــرا کـــه برگزارکننـــدگان 
بازی هـــای آســـیایی هانگژو، در راســـتای حفظ 
محیط زیســـت و تبعیت از شـــعار »شـــهر بدون 
کربن« تصمیم بـــه حذف آتش بازی از مراســـم 
گرفتنـــد. چینی ها با نصـــب بنرهـــا و تابلوهای 
بزرگ در سطح شـــهر آمادگی خود برای میزبانی 
ایـــن رویـــداد را بـــه رخ کشـــیده اند. در یکـــی از 
تابلوهـــا بـــه زبان های مختلـــف بـــه میهمانان 
خوشـــامد گفته شـــده اســـت کـــه یکـــی از آنها 
»ســـلام علیکم« اســـت و به ایرانیان خوشـــامد 
گفته شـــده اســـت. رفتار ولنتیرها )کســـانی که 
بـــا لبـــاس متحدالشـــکل همـــه جا هســـتند( و 
منش آنها با لبخند همیشـــگی هـــم حکایت از 

شایســـتگی میزبانی چینی هـــا دارد.
 

قلب تو قلب
تمـــام فضـــای شـــهری هانگـــژو با شـــعار »قلب 
تو قلب« پرشـــده اســـت. شـــعاری کـــه حتی به  
صـــورت شـــبرنگ روی برج هـــای ســـربه فلـــک 
کشـــیده در میـــان دریاچـــه زرد نیـــز به صـــورت 
نورافشـــانی نمایش داده می شود. این در حالی 
است که شـــی جین پینگ رئیس جمهور چین 
نیـــز در مراســـم افتتاحیـــه بازی ها درخواســـت 
می کنـــد کـــه از ورزش به عنوان وســـیله ای برای 

ایجاد صلح و اتحاد در آســـیا اســـتفاده شـــود.
 

عروسک های دوست داشتنی
م  نـــا چن چـــن  و  ن  ن لیـــا لیا  ، کنگ کنـــگ
عروســـک های نوزدهمیـــن دوره ایـــن رقابت ها 
هستند. ســـه عروســـکی که نه تنها تصویرشان 
در تمـــام ســـطح شـــهر خودنمایـــی می کنـــد، 
بلکه در کنـــار خبرنـــگاران و در بین مـــردم نیز 
حســـابی جـــولان می دهند و مورد ابـــراز محبت 
 همه رهگـــذران قرار می گیرنـــد و جزو زیباترین 
نماد های دوره های مختلف بازی های آســـیایی 

به شـــمار می روند.

روی خط هانگژو

به جای ســـلمانی، عمری و برزگر 
به میـــدان آمدنـــد. در دقیقه 79 
نیز فردین یوسفی جای ممی زاده 
را گرفت. شـــاگردان عنایتی پس 
از گل ســـوم هم فرصت هایی را به 
دســـت آوردند اما در زدن ضربات 
آخر دقت لازم را نداشـــتند تا بازی 
بـــا نتیجـــه 3-0 بـــه پایان برســـد.
گفتنی اســـت دیـــروز عربســـتان 
3-صفـــر ویتنـــام را بـــرد و پیروزی 
امیدهـــای ایران ســـبب شـــد این 
تیم با صدرنشـــینی در گـــروه B و 
کســـب 7 امتیاز و به دلیل تفاضل 
گل بهتر از عربستان راهی مرحله 

یک هشـــتم نهایی شود.

گـــودرزی در بیـــن راه بـــا دخالت 
برزگـــر همـــراه شـــد و دروازه بـــان 
حریف دچار اشـــتباه شـــد و پاس 
گـــودرزی مســـتقیم در حـــال گل 
شـــدن بـــود کـــه عمـــری بـــا تکل 
بلنـــد تـــوپ را به گل تبدیـــل کرد. 
بـــا شـــروع نیمـــه دوم هـــم توپ 
و میـــدان در اختیـــار ایـــران بـــود 
و دقیقـــه 56 پـــاس رو بـــه عقـــب 
بازیکن مغولســـتان بـــا توپ ربایی 
فوق العـــاده برزگـــر همراه شـــد و 
در موقعیتـــی تـــک به تـــک دروازه 
این تیم را باز کـــرد. در دقیقه 57 
مطهری، محمدحســـین اسلامی 
 و امیـــد حامدی فـــر بـــه ترتیـــب 

مغولســـتان باعث شـــد تا سامان 
فـــلاح نقـــش بـــر زمیـــن شـــود و 
بشـــدت از درد فریـــاد بزنـــد، داور 
در ایـــن صحنـــه تصمیـــم گرفـــت 
فقـــط یـــک کارت زرد بـــه بازیکن 
مغولســـتان نشـــان دهـــد امـــا در 
ادامـــه بـــا مشـــورت کمـــک داور 
کاپیتان مغولســـتان را اخراج کرد 
تـــا بـــا 10 نفره شـــدن حریـــف، کار 
امیدهـــای ایـــران راحت تر شـــود. 
فلاح بعـــد از خطای شـــدیدی که 
روی او ایجاد شـــد بشدت مصدوم 
شـــد و از زمین مسابقه خارج شد 
تا امیر جعفری جایگزین او شود. 
در دقیقـــه 1+45 هـــم پاس زمینی 

و آریا برزگـــر ترکیب اصلـــی ایران 
تشـــکیل  بقه  مســـا یـــن  ا ر  د ا  ر
می دادنـــد. بـــه ایـــن ترتیـــب، بـــا 
تغییراتـــی که ســـرمربی تیم امید 
در فـــاز هجومـــی انجـــام داد، او 
و  داد  اســـتراحت  مطهـــری  بـــه 
برزگـــر، عمـــری و ســـلمانی را وارد 
ترکیـــب اصلـــی کـــرد. ایـــن بازی 
بـــا گل بســـیار زودهنـــگام ایـــران 
آغاز شـــد و ثانیه 40 ممی زاده روی 
ارســـال کوتـــاه گـــودرزی و بـــا یک 
ضربـــه دروازه مغول هـــا را باز کرد 
تا ســـریع ترین گل این مســـابقات 
را بـــه ثمـــر برســـاند. در دقیقه 25 
خطای شـــدید خورلباتـــار بازیکن 

تیـــم ملی امیـــد ایـــران در آخرین 
ز  ا وهـــی اش  گر مرحلـــه  بـــازی 
ســـاعت 15 دیروز برابر مغولستان 

قـــرار گرفت. 
رضا عنایتی در حالی شـــاگردانش 
را در این بازی به میدان فرســـتاد 
که سیدحســـین حسینی، سامان 
فلاح، ســـینا شاه عباســـی، ســـید 
مجید نصیری، ســـامان تورانیان، 
محمـــد   ، ی ز ر د گـــو حســـین 
خدابنده لـــو، یاســـین ســـلمانی، 
محمـــد عمری، مهـــدی ممی زاده 

بازی های آسیایی

رضـــا عنایتی، ســـرمربی تیم امید پـــس از برتری 3 بـــر صفر مقابل 
مغولســـتان گفت: »شـــرایط خوبی در بازی نداشتیم، چون پس از 
اخـــراج بازیکن حریف انتظارمان از بازیکنـــان بالاتر از این حرف ها 
بـــود. تیمی کـــه می خواهد روی ســـکو بـــرود، باید فکـــر بزرگ تری 
داشته باشـــد. خدا را شـــکر توانســـتیم به عنوان صدرنشین راهی 
مرحله بعد شـــویم. حریف مان هنوز مشـــخص نیســـت و فکر کنم 
فردا مشـــخص می شـــود. بازی بســـیار ســـختی خواهیم داشـــت و 

تمام تمرکزمـــان را می گذاریـــم تا نتایج خوبی کســـب کنیم.«

عنایتی:  باید فکر بزرگ تری داشته باشیم

برش

دیدار تاج و قلعه نویی با وزیر ورزش

هاشمی: امیدوارم تیم ملی در جام ملت ها طلسم شکنی کند
 روز شـــنبه رئیس و نایب رئیس فدراسیون فوتبال 
به همراه سرمربی تیم ملی با وزیر ورزش و جوانان 
دیـــدار کردنـــد. در ابتدای این دیـــدار مهدی تاج با 
قدردانـــی از حمایت هـــای وزیـــر ورزش و جوانان، 
گزارشـــی از آخرین وضعیت تیم ملـــی فوتبال ارائه 
کـــرد و با قدردانی از کادر فنـــی و مدیریتی تیم ملی، 
بـــه صعود این تیم در رده بندی فدراســـیون جهانی 
فوتبـــال و همچنین پیشـــرفت های فنـــی این تیم 
اشـــاره داشـــت. امیر قلعه نویی در ادامه این دیدار 
انتخاب کیومرث هاشـــمی به عنـــوان وزیر ورزش و 
جوانـــان را تبریک گفت و در ادامه گزارشـــی فنی از 
آخرین وضعیت تیم ملی بـــه وزیر ورزش و جوانان 
ارائـــه و برنامه های کوتاه مـــدت و بلندمدت خود را 
از جام ملت های آســـیا تا رقابت هـــای جام جهانی 
تشریح کرد. هاشمی بیان کرد: »استفاده از نیروهای 
داخلی زبده همیشـــه مورد تأکید بوده و اکنون نیز 
خوشـــحالم کادری ایرانی هدایت تیم ملی فوتبال 
را برعهده دارد. دلســـوزی و تعهد این کادر می تواند 
بـــه تیم ملی در ادامـــه راه کمک شـــایانی کند. نظر 
شخصی بنده و همچنین وزارت ورزش و جوانان نیز 
حمایت کامل و صددرصدی از تصمیمات فدراسیون 
فوتبال و کادر تیم ملی است. گام نخست تیم ملی 
که اهمیت زیادی دارد، جام ملت های آسیاست و با 
توجه به گزارش فنی که قلعه نویی ارائه کرد امیدوارم 
این تیم پس از سال ها بتواند در آسیا طلسم شکنی 
کند و به نتایج خوبی برسد.« او با اشاره به نگاه ویژه 
ســـرمربی تیم ملی به لیگ داخلی گفت: »این نگاه 
بسیار ارزشمند است. وقتی شما به عنوان سرمربی 

تیـــم ملی به لیگ برتر نگاه ویژه ای دارید، این باعث 
تقویت لیگ و تیم های داخلی می شود و بازیکنان با 
اعتماد به نفس بیشتری کار می کنند و من قدردان 

این توجه کادر فنی تیم ملی به لیگ هستم.«

تاج: 2۸ میلیون دلار پول بلوکه  داریم
مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال پس از دیدار 
با هاشمی درباره دیدار رئیس جمهور با اینفانتینو 
گفـــت: »ملاقاتی کـــه اینفانتینو بـــا رئیس جمهور 
داشـــت، از قبل پیش بینی شـــده بـــود و طرفین 
اظهـــار علاقه کـــرده بودنـــد که این مهـــم صورت 
بگیـــرد. فیفا برای پـــول پشـــتیبانی می کند، ولی 
مسأله پول ما در حساب فیفا مشکل بانک هاست 
نه فیفا، چون ارگان ارســـال کننده بانک است. در 
بخشـــی از صحبت های رئیس جمهـــور با رئیس 
فیفا اشـــاره شـــده بود که فیفا وقتی سیاســـت را از 
ورزش جـــدا می داند خـــودش هم بایـــد مواظب 
دخالت سیاسیون در فیفا باشد. بلوکه شدن پول 
یک کشور اساســـاً یک کار سیاسی است و فوتبالی 
نیســـت. ما 2۸ میلیـــون دلار پول بلوکه شـــده در 
فیفا داریم.« رئیس فدراســـیون فوتبال در پاسخ 
به این ســـؤال که »رئیس فیفا هم از فوتبال ایران و 
رئیس جمهور خواسته ای داشت؟« تصریح کرد: 
»می دانید که اداره فوتبال الزاماتی دارد و الزامات آن 
بحث استفاده از همه بخش ها در ورزشگاه ها بود، 
خوشبختانه حضور زنان در استادیوم های فوتبال 
صورت گرفته است و بر ادامه فعالیت در این زمینه 
تأکید شده است، قول هایی هم داده شده است و 

الان این کار در بعضی از ورزشگاه ها انجام می شود 
و خود ما هم امیدواریم که در همه ورزشگاه ها این 
اتفاق بیفتد. موضـــوع دیگر مدنظر فیفا مســـأله 
VAR اســـت و اینکه فیفا خودش کمک هایی را به 
فدراسیون داشته است که جای تشکر دارد و برای 
ما مهم است.« تاج درباره وضعیت بسیار بد چمن 
ورزشـــگاه آزادی در دیدار پرســـپولیس و النصر که 
انتقادهای بسیار زیادی از آن شد و اینکه فدراسیون 
فوتبـــال در نگهداری و بهبـــود چمن آزادی دخیل 
است، افزود: »فدراسیون فوتبال مسئول تجهیز و 
ساخت ورزشگاه ها نیست و مسئول ترمیم و مرمت 
آن هم نیست، فدراسیون مسئول برگزاری است. 
وزیر ورزش خیلـــی دغدغه جدی برای اصلاح این 
چمن دارد و مأموریتی را به دســـتگاه های ذی ربط 
دادند تا در فدراســـیون فوتبال جلسه ای تشکیل 
شـــود، البته این وظیفه ما نیســـت ولی وقتی وزیر 
دستور داده است فدراسیون فوتبال به نحو احسن 

انجام می دهد. با این چمن مطمئناً گرفتاری های 
ما خیلی زیاد خواهد شد، این چمن 20 سال است 

که تغییر نکرده و عوض نشده است.«

قلعه نویی: با همدلی امور را پیش می بریم
امیر قلعه نویی ســـرمربی تیم ملـــی فوتبال ایران 
در خصوص جلســـه ای که با وزیر ورزش و جوانان 
داشت، اظهار کرد: »جام ملت های آسیا در پیش 
اســـت و یک برنامه کوتاه مدت برای این رویداد در 
نظـــر داریم و در این خصوص توضیحات فنی مورد 
نظر را ارائه کردیم. ما در شرایط سختی قرار داریم. 
در گذشته فوتبال ما سابقه تعلیق شدن را داشته 
و الان هم مشـــکلات خاص خودمان را داریم اما از 
روزی که کار را شروع کردیم، با همدلی داریم امور 
را پیش می بریم. بازیکنـــان و کادر تیم ملی هم با 
وجود مشکلاتی که وجود دارد، در پی این هستند 

تا دل مردم را شاد کنند.«

بررسی آخرین وضعیت ترمیم چمن ورزشگاه آزادی

واکنش به آبیاری چمن آزادی با »آب آلوده«
کیفیـــت بـــد زمیـــن چمـــن ورزشـــگاه آزادی در بـــازی النصر و 
پرســـپولیس در لیـــگ قهرمانان آســـیا کاملاً مشـــهود بود. این 
موضـــوع و علاوه بر ایـــن، کاهش آب دریاچه آزادی باعث شـــد 
تا صحبت هایی در خصوص آبیاری چمن ورزشـــگاه با استفاده 
از آب آلوده دریاچه آزادی مطرح شـــود که البته شرکت توسعه 
و نگهداری اماکن ورزشـــی چنین واکنشـــی به موضوع داشت: 
»اخیراً شـــایعه ای در فضـــای مجازی درباره آلودگـــی آب دریاچه 
آزادی بـــه دلیـــل انتقـــال آب دریاچـــه چیتگر به ایـــن دریاچه و 
همچنین مشـــکل چمن ورزشـــگاه آزادی به دلیل آبیاری با آب 
دریاچه آزادی منتشـــر شـــده که نه تنها اساساً کذب و در جهت 
سیاه نمایی تلاش های شرکت توســـعه و نگهداری در بازسازی 
ورزشـــگاه آزادی بوده، بلکه بر اســـاس آزمایش های ادواری آب 
مخـــازن و دریاچـــه آزادی در وضعیـــت ســـلامت و مطلوب قرار 
دارد. لـــذا به اطـــلاع جامعه محتـــرم و آگاه ورزش می رســـاند، 
کاهش  ســـطح آب دریاچـــه آزادی بـــه دلیل گرمای کم ســـابقه 
تابستان ســـال جاری و همچنین کاهش آب چاه های پشتیبان 
دریاچـــه بـــوده که بـــا تدبیـــر وزیـــر محتـــرم ورزش و جوانان و 
مســـاعدت وزیر محترم نیرو، مشـــکل چاه هـــا در حال برطرف 
شـــدن بـــوده و به تدریج با برگشـــت چاه ها به چرخـــه آبدهی، 
وضعیت ســـطح آب دریاچـــه نیز در حـــال بهبود اســـت.« این 
موضوع باعث شـــد تا به طور ویژه وزیـــر ورزش و جوانان دیروز 
بازدیدی از چمن ورزشـــگاه آزادی داشته باشـــد. در این بازدید 
مهدی تـــاج، رئیس فدراســـیون فوتبـــال و مهیار عســـگریان، 
رئیس شـــرکت توســـعه و نگهـــداری اماکن ورزشـــی نیز حضور 
داشـــتند. در جریـــان این بازدیـــد، عســـگریان توضیحات لازم 
را دربـــاره نحـــوه ترمیم چمـــن ورزشـــگاه آزادی بـــه وزیر ورزش 
و جوانـــان ارائـــه کـــرد. در حـــال حاضر بـــا افزایـــش نیروهای 
پیمانـــکار، ترمیم چمن ورزشـــگاه آزادی ســـرعت بیشـــتری به 

خود گرفته اســـت.

امیرمهـــدی رضایـــی/ امـــروزه دیپلماســـی ورزشـــی یکـــی از 
موضوعاتی است که می تواند در مباحث ورزشی گره گشا باشد. 
این موضوع پیش از این در سال های گذشته کاملاً مغفول مانده 
اما دولت سیزدهم به این موضوع اهمیت ویژه ای قائل است و 
نمونه آن برگزاری دیدارهای تیم های ایرانی و عربستانی در زمین 
خانگی است که این موضوع با رایزنی وزارت خارجه کشورمان 
پس از حدود 5 ســـال محقق شـــد. در این بیـــن دکتر ابراهیم 
رئیســـی، رئیس جمهور کشورمان چهارشـــنبه هفته گذشته 
در ادامه برنامه های سفر خود به نیویورک با جیانی اینفانتینو، 
رئیس فدراســـیون بین المللی فوتبال )فیفا( دیدار داشـــت. 
مهدی محمدنبی، نایب رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص 
این نشست به »ایران« می گوید: »در ابتدا لازم است که بگویم 
دولت سیزدهم در بحث دیپلماسی ورزشی کارنامه مثبتی دارد و 
این امید وجود دارد که این موضوع ادامه داشته باشد و بتوانیم 
برخی از مشکلات را حل کنیم. یکی از مهم ترین موضوعات در 
بحث دیپلماسی ورزشی پیگیری موضوعات مختلف است که 
این اتفاق با برگزاری نشست ها و جلسات متعدد رخ می دهد. 
همانگونه که این موضوع در بحـــث میزبانی تیم های ایرانی و 

عربستانی به وقوع پیوست.«
ادامـــه می دهـــد:  ایـــن گونـــه  را   او صحبت هـــای خـــود 
»برای رفع مشـــکل پیگیری های زیادی داشـــتیم و مهدی تاج، 
رئیس فدراســـیون فوتبال نشســـت های متعـــددی با همتای 

عربســـتانی خود برگزار کـــرد. علاوه بر ایـــن وزارت خارجه هم 
پیگیری بسیار مؤثری داشـــت و حالا در لیگ قهرمانان شاهد 
هســـتیم که این میزبانی ها توسط تیم های ایرانی و عربستانی 
انجام می شود. رفع این مشکل نشان دهنده دیپلماسی بسیار 
خوب در بحث ورزش اســـت.« نبی با اشاره به این موضوع که 
نشست اخیر رئیس جمهور با رئیس فیفا کاملاً تأثیرگذار بود، 
می افزاید: »خوشبختانه رئیس جمهور در این نشست نکاتی 
را به اینفانتینو منتقل کـــرد که این نکات جزو بدیهیات ورزش 
اســـت. همانگونه که می بینیم، ورزش و به خصوص فوتبال در 
مسیر توســـعه قرار دارد و تیم های آســـیایی در سال های اخیر 
رشد بســـیار خوبی در این رشـــته پرهیجان داشته اند تا جایی 
که این تیم ها حالا رقبای ســـختی برای ما به حســـاب می آیند. 
من معتقدم که این دیـــدار در آینده خروجی های خوبی برای 
فدراسیون فوتبال به خصوص در بخش توسعه و همکاری های 
بیشـــتر با فدراســـیون بین المللـــی فوتبال خواهد داشـــت.« 
نایـــب رئیس فدراســـیون فوتبال بیان می کنـــد: »امیدوارم با 
توجه به پتانســـیل بسیار خوبی که فوتبال ایران دارد، بتواند از 
ظرفیت هایی که فوتبال ایران در داخل کشـــور و همچنین در 
خارج از کشور با توجه به لژیونرهایی که در اروپا دارد، در کسب 
نتیجه توسط تیم ملی در رویدادهای مهم همچون جام جهانی، 
جام ملت ها و... استفاده کنیم. از ریاست محترم جمهور تشکر 
و قدردانی داریم که با توجه به مشـــغله های زیادی که دارد، در 

بخش دیپلماســـی ورزشی فعال هســـتند. علاوه بر این نقطه 
نظراتی که ایشـــان دارند برای ما مؤثر و راهگشـــا خواهد بود.« 
نبی در پاسخ به این سؤال که چقدر به کسب نتیجه توسط تیم 
ملی در جام ملت ها امیدوار است،می گوید: »تقویم تیم ملی 
فوتبال کشـــورمان پر است و خوشـــبختانه قلعه نویی با برنامه 
کار را جلو می برد. اعتقاد من بر این اســـت که تیم ملی با توجه 
به تلاش های کادر فنی و همبستگی خوبی که کادر فنی در تیم 
بوجود آورده است، نتیجه خوبی کسب شود. همانگونه که در 
دیدارهای تدارکاتی موفق بودیم در جام ملت ها هم مأموریت 

خود را به خوبی انجام خواهیم داد.«

گفت و گوی »ایران« با مهدی محمد نبی در خصوص دیدار اخیر رئیس جمهور با اینفانتینو

دولت سیزدهم در دیپلماسی ورزشی کارنامه مثبتی دارد
 عزت اللهی: ملاقات اینفانتینو با 

رئیس جمهور به رشد فوتبال ایران کمک می کند
دیـــدار جیانی اینفانتینو، رئیس فیفا با  آیت الله رئیســـی رئیس جمهور در 
نیویورک، مورد توجه اهالی فوتبال قرار گرفته اســـت. ســـعید عزت اللهی 
هافبـــک لژیونر تیم ملـــی درمورد این ملاقـــات و حاصلش بـــرای فوتبال 

ایران بـــه ایرنا  گفـــت: »قطعاً ایـــن ملاقات مثبت 
خواهد بـــود، چـــون زیرســـاخت های فوتبال ما 
نیاز بـــه ترمیـــم دارد و اگر پول های بلوکه شـــده 
بـــه ایـــران بیایـــد، می تواند بـــه شـــرایط فوتبال 
مـــا در عرصه ملی و باشـــگاهی کمـــک کند. بعد 
از ایـــن ملاقـــات می توانیـــم امیدوار باشـــیم که 

فوتبـــال در ایـــران توســـعه بیشـــتری پیـــدا کند و 
پیشـــرفت محسوســـی داشـــته باشـــد.« هافبک 

وایلـــه ادامـــه داد: »من هـــم با توجه بـــه اینکه 
سال هاســـت عضو تیم ملی هستم، مطمئنم 
کـــه ایـــن ملاقـــات می توانـــد هـــم بـــه ســـود 
فوتبال باشـــگاهی ما باشـــد و هم ملی. شـــما 
ح  می بینید که بـــرای رقابت بـــا تیم های مطر
فوتبال آســـیا حرف اول را منابع مالی می زند 
و امیدواریـــم بعـــد از دیـــدار رئیس جمهـــور 
ایـــن اتفاق بیفتـــد و ما شـــاهد روزهای خوبی 
بـــرای فوتبال ایـــران باشـــیم. این یـــک قدم 

مثبـــت بود کـــه می تواند بـــه آینـــده فوتبال 
ما کمـــک کند.«


